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В статье предпринята попытка анализа конфликта интересов в медицинской организации. Автор на 

основе анализа действующего законодательства выделил виды конфликтов интереса, которые могут 

встречаться в ходе деятельности государственных медицинских организациях, и указал на то, какие по-

следствия наступают при отсутствии мер по урегулированию каждого из обозначенных конфликтов ин-

тересов. Обращено внимание на спорные моменты имеющейся судебной практики по данному вопросу.

Ключевые слова: коррупция, противодействие коррупции, конфликт интересов, антикоррупционный 

комплаенс-контроль, медицинская организация, медицинский работник, личная заинтересованность.

Zapisnaya Tatyana V., Associate Professor of the Department of Medical Law of the Rostov State Medical 

University of the Ministry of Healthcare of the Russian Federation, Associate Professor of the Department of 

Jurisprudence, Philosophy and History of the M.I. Platov South-Russian State Polytechnic University (NPI), 

PhD (Law), Associate Professor

Types of Conflicts of Interests Arising in the Course of Operations of a State Medical Institution
The article attempts to analyze the conflict of interests in a medical organization. Based on the analysis of the 

current legislation, the author identifies the types of conflicts of interest that can occur in state medical organizations, 

and drew attention to the consequences that occur if measures are not taken to resolve each of the identified conflicts 

of interest. Attention is drawn to the controversial aspects of existing judicial practice on this issue.
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